

# Midor Values

Environment



Optimal Utilization  
of Resources



Social commitment





# Middle East Oil Refinery - MIDOR



🔥 MIDOR is an Egyptian joint stock company established on July 21st, 1994 in Alexandria governorate - Public Free Zone in accordance with Law 8 of 1997.

🔥 MIDOR Deep conversion Factor positioned it among the top advanced refineries within Central southern Europe and Mediterranean Region. Based on Nelson complexity index reaching 15.

🔥 Post expansion MIDOR is processing the total of 7.6 million tons per annum of environmentally friendly kaleidoscope of yields serving both domestic and international markets.

🔥 MIDOR adopts the state-of-the-art environmental aspects within its operations in coordination with ERM international.

🔥 MIDOR has synchronized on going Health, Safety and Environment improvement program to comply with the international standards.

🔥 MIDOR sustains a determined social activity program.



# MIDOR Post Expansion Project

🔥 The Expansion project is the first Red Brown Green project in the world.

🔥 The Expansion project is a success story between the Egyptian and Italian governments to strengthen MIDOR capability to Reach 160 thousand barrels per day with a total investment of 2.7 billion USD, in coordination with Technip Energies (Italy).

🔥 Midor resources are currently wisely utilized.

🔥 The Expansion project was funded via international financial institutions, and MIDOR's resources.

🔥 The Expansion project implementation period was 4 and half years comprising miscellaneous activities summarized in : 77 million working hours, 15,000 workers, 54,000 cubic meters of concrete, 50,000 meters of pipelines, and 8,400 connection points.

🔥 Expansion project reached Provisional Acceptance by the end of 2024.





# Production Per Yields



**K Metric Tons  
per annum**



# قيم ميـدور

البيئة



الاستخدام الأمثل للموارد



المسئولية المجتمعية



# مصفاة الشرق الأوسط لتكرير البترول – ميدور



## ميدور كيان متكامل بالكامل

ميدور هي شركة مساهمة مصرية تأسست في 21 يوليو 1994 بمحافظة الإسكندرية - المنطقة الحرة العامة، وفقاً لقانون رقم 8 لسنة 1997.

بفضل معامل التعقيد نيلسون (Nelson Complexity Index) الذي يصل إلى 15، تتمتع ميدور بمعامل تعقيد يضعها بين أكثر المصافي تطوراً في جنوب ووسط أوروبا ومنطقة البحر الأبيض المتوسط.

بعد التوسعة وصلت ميدور إلى طاقة تكريرية تبلغ 7.6 مليون طن سنوياً، حيث تنتج مجموعة متنوعة من المنتجات الصديقة للبيئة، تلبي احتياجات السوق المحلي والدولي.

تعتمد ميدور على أحدث المعايير البنينة في عملياتها بالتنسيق مع مؤسسة ERM الدولية.

تمتلك ميدور برنامجاً متكاملاً للتحسين المستمر في مجالات الصحة والسلامة والبيئة، لضمان الامتثال للمعايير الدولية.

تلتزم ميدور بتنفيذ برامج اجتماعية فعالة لتعزيز دورها في المسؤولية المجتمعية.

تعتمد ميدور على إدارة فعالة لرأس المال المادي وغير المادي، مما يضمن أداءً مالياً وتشغيلياً مربحاً ومتكاملاً.



# مشروع توسعة ميدور

أول مشروع  
Red- Brown- Green في العالم

يمثل مشروع التوسعة قصة نجاح للتعاون بين الحكومتين المصرية والإيطالية، حيث يهدف إلى رفع القدرة الإنتاجية لميدور إلى 160 ألف برميل يومياً، باستثمارات إجمالية تبلغ 2.7 مليار دولار أمريكي، بالتنسيق مع شركة Technip Energies الإيطالية.

تستخدم ميدور حالياً مواردها بحكمة.

تم تمويل المشروع من خلال مؤسسات مالية دولية ، بالإضافة إلى موارد ميدور الذاتية.

استغرقت أعمال تنفيذ التوسعة 4 سنوات ونصف، متضمنة العديد من الأنشطة تتلخص في 77 مليون ساعة عمل، 15 ألف عامل، 54 ألف متر مكعب من الخرسانة، 50 متر ألف من خطوط الأنابيب 8,400 نقطة ربط.

وصلت التوسعة إلى مرحلة القبول المبدئي بحلول نهاية سبتمبر 2024.

